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   اکبرفیضكشتي

ایران مبتکر لیگ جهانی است

لیگ را تعطیل نکنید  ، تقویت کنید

بود  روبرو  ها  تیم  استقبال  با  کشور  در  کشتی  لیگ  روزگاری 
وتماشاگران پر شماری از آن دیدن می کردند.برگزاری هر هفته 
مسابقه ها در نقاط مختلف کشور .شرایطی فراهم آورده بود که 
دوستداران کشتی هر هفته منتظر لیگ بودند تا با حضور در سالن 
ها از نزدیک شاهد مبارزات مدعیان با شند . شرکت ملی پوشان از 
یک سو وحضور کشتی گیران نامدار جهان والمپیک از طرف دیگر 
تنور لیگ را داغ کرده بود. اما همان لیگ با ستارگانش خروجی فنی 

برای کشتی ایران نداشت که در بسیاری از مواقع به ضررکشتی بود 
.اگرچه در انزمان دست اندرکاران کشتی در حد توان برای کشتی 
زحمت کشیدند .اما برگزاری هر هفته لیگ .کشتی گیران را فرسوده  
ودر تقابل با برنامه های تیم ملی بود.اهل فن وکارشناسان بخوبی می 
دانند یک کشتی گیر در سال باید 2یا حداکثر3بار وزن کم کند نه این 

که هر هفته از باسکول بالا رفته وسروزن برسد .
دوستان می دانند سال ها لیگ با این شکل وشمایل برگزارشد .تا 

این که رسول خادم به عنوان رییس فدراسیون سکان هدایت تیم 
ملی را برعهده گرفت .و شیوه برپایی لیگ را دگرگون کرد . در واقع 
بساط لیگ به شکل گذشته جمع  ومسابقات فصلی جایگزین شد . 
ابتدا قرارشد لیگ در هرفصل انجام شود تا در طول سال 4بار شاهد 
برگزاری مسابقات با شیم اما به تدریج مسابقه ها به 2مرتبه درسال 
کاهش یافت .اگرچه ایده برگزاری لیگ فصلی خوب بود اما برگزاری 
مسابقه ها به شیوه ای است که انگار تمایلی برای ارتقاء لیگ وجود 
ندارد . در حالی که به ابتکار رییس فدراسیون کشتی ایران، برگزاری 
لیگ جهانی به اتحادیه جهانی پیشنهاد ومورد موافقت فدراسیون 
کشتی جهانی قرار گرفت ،.که . امسال میزبانی لیگ جهانی کشتی 

آزادوفرنگی بر عهده مجارستان واوکراین است .
ناگفته پیداست برپایی مسابقه ها ی لیگ جهانی در اروپا معنایش 
این است که لیگ کشتی در جهان مورد استقبال کشورها قرار 
گرفته که می تواند موفقیت بزرگی برای کشتی ایران باشد که طراح 
این مسبقات در دنیا ست اما. این پرسش وجود دارد وقتی رییس 
فدراسیون  کشتی به عنوان قهرمان جهان والمپیک طراح لیگ 
جهانی بوده .ایا بهتر نیست شیوه برگزاری لیگ مورد باز بینی قرار 
گرفته ،تا مسابقه ها به شکل بهتری انجام شود.دوستان تصمیم 
گیرنده بهتر هر کس می دانند. .تنها درآمد اکثر مربیان وکشتی 
گیران لیگ بوده که با برنامه ریزی دقیق تر می توان به بهترین 
شکل ممکن مسابقات را برگزارکرد اگرچه به مسئول لیگ ودست 
اندرکاران آن احترام خاصی قایل بوده وهستیم ،اما.پیشنهاد ما به 
فدراسیون کشتی این است یا مدیریت لیگ تقویت شده یا فردی به 
عنوان مسول لیگ انتخاب شود که بتواند با رایزنی های خود زمینه 
شرکت تیم های دیگر را فراهم کرده وبگونه ای برنامه ریزی کند که 
یک ماه فبل از مسابقات تکلیف تیم های شرکت کننده در مسابقات 
مشخص شده و همانند برنامه های دیگر کشتی در تقویم فدراسیون 
.زمانی برای لیگ باشد . این که تا چندروز قبل مشخص نیست چه تیم 
هایی در مسابقات شرکت خواهند کرد .وبه رغم اعلام ساعت رقابت ها 
در آخرشب ساعت مسابقات تغییر کند شایسته کشتی ایران نیست 
که امروزه با مدیریت رییس کاربلد فدراسیون اتحادیه جهانی را تحت 
تاثیر برنامه ریزی هایش قرار داده است . به اعتقاد صاحب قلم می 
توانیم با گماردن فردی کاربلد در راس لیگ ویا تقویت مدیریت لیگ 
از همین امروز برای جذب تیم ها رایزنی کرده وزمینه حضور تیم های 
بیشترا فراهم کنیم .به هر حال .مرحله دوم لیگ کشتی آزاد و فرنگی 
باشگاه های کشور، روزهای 30 مهر و اول آبان ماه با حضور 4 تیم در 
رشته کشتی آزاد و 5 تیم در رشته کشتی فرنگی، در خانه کشتی 
شماره 2 تهران برگزارشد که هفته  آینده  گزارش کامل این مسابقات 

تقدیم حضور خوانندگان گرامی دنیای ورزش خواهد شد..

اسامی تیم های حاضر در این رقابت ها 

کشتی آزاد: 1- بیمه رازی  2- رعد پدافند هوایی تهران 3- ستارگان 
کاشان 4- ستارگان ساری

کشتی فرنگی: 1- بیمه رازی 2- شهدای مدافع حرم اندیمشک 3- 
هیأت کشتی قم 4- فلک الافلاک تهران 5- سینا صنعت ایذه

شد.کمتر  گذاری  opnپایه  مسابقات  که  پیش  چندسال 
کسی تصور می کرد این رقابت ها دوام وقوام داشته باشد.
با توجه به این که در تقویم فدراسیون کشتی. مسابقه ها 
در سطح نونهالان ،نوجوانان،جوانان و بزرگسالان در سظح 
کشور برگزار می شود .احساس می شد نیازی به مبارزات 
لیگ نیست .وبرپایی چنین مسابقاتی .پیش از آنکه بار فنی 
داشته باشد ،هزینه ای بردوش فدراسیون خواهد گذاشت 
.در حالی که بعد از المپیک 2012لندن که صادق گودرزی 
مصدوم شد .عزت اله اکبری توانست مدال نقره جهان را به 
دست آورد،که این کشتی گیر محصول رقابت های عمومی 

یا opn بود 
با وجود چنین شرایطی هنوز هم برخی از مفسران کشتی  
معتقدند.اگر مسابقات رده های مختلف به خوبی ودر زمان 
مناسب برگزار شود نیازی به انجام مسابقات opn نیست 

.به هرروی مبارزات عمومی کشتی آزاد ،گرامیداشت هفته 
تربیت بدنی وورزش روزهای 28و29مهرماه در خانه کشتی 

شماره 2تهران برگزار شد ونفرات برتر آن شناخته شدند
اسامی نفرات برتر :

مرتمی  جواد   -2 )تهران(  فاتحی  علی   -1 کیلوگرم:   50
)مازندران( 3- وحید ورزیده )توابع تهران( 4- رضا خلاقی 
)خراسان رضوی( 5- میلاد عبدالهی )قزوین( 6- علیرضا 
قره جاهی )یزد( 7- فرشید باقری )لرستان( 8- ابراهیم 
 -10 )تهران(  دلیری  محمدمهدی   -9 )زنجان(  باباخانی 

سیامک ادیبی )اردبیل(
55 کیلوگرم: 1- عرفان آئینی )تهران( 2- علیرضا گودرزی 
انوری  )مازندران( 4- سعید  افشین رحمانی  )تهران( 3- 
)همدان( 5- ستار لطف الهی )کردستان( 6- محمدجواد 

رقابت هاي عمومي کشتي آزاد جوانان کشور- تهران

مبارزه کشتی 
گیران جوان در 
opn انتخابی
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كشتي

تركيب تيم كشتي آزاد روسيه مشخص شد
رقابت هاي كشتي آزاد دانشجويان جهان روزهاي 4 و 5 آبان ماه در 
شهر كروم تركيه برگزار مي شودكه ا.سامي تيم كشتي روسيه در 
اين رقابت ها به شرح زير است:57 كيلوگرم: ماكسيم اگوروچين61 
استپانوف70  ويكتور  كيلوگرم:  راسادين65  ويكتور  كيلوگرم: 
كيلوگرم: نديربك خزريف 74 كيلوگرم: اسماعيل عيسي اف86 
كيلوگرم: آلبرت ايكايف97 كيلوگرم: گورام چرتكويف 125 كيلوگرم: 

سوسلان خينچاگوف

محمد طلایی و علی اشکانی راهی فنلاند می شوند

اين وزها خبرهای خوبی از كشتی به گوش می رسد بعد از تدريس 
مجيد تركان وحسن رنگرز در استراليا ، كلاس نحوه آمادگی جسمانی 
اتحاديه  تقويت ورزشكاران، ويژه مربيان خبره كشتی، توسط  و 
جهانی كشتی و با همكاری فدراسيون بين المللی وزنه برداری 
روزهای 26 تا 30 آبان ماه در كشور فنلاند برگزار می شود كه.محمد 
طلايی و علی اشكانی سرمربيان تيم های ملی كشتی آزاد و فرنگی در 

اين كلاس شركت خواهند كرد.

صف آرایی دانشجویان گوش شکسته در تركيه
كشتی گيران دانشجوی ايران در مسابقات جهانی رقابت مي كنند.

 اگر در گذشته مسابقات دانشجويان در جهان ارج وقربی نداشت 
.امروزه اين مسابقات  مورد توجه كشورها دنياست واكثر مربيان 
وكشتی گيرانش از چهرهای شاخص كشتی دنيا هستند .با توجه به 
اين كه رقابت های قهرمانی دانشجويان جهان روزهای 4 تا 9 آبان ماه 
در شهر كروم تركيه برگزار خواهد شد .تيم ملی كشتی آزادوفرنگی 
كشورمان به سرمربيگری غلامرضا محمدی و سيد حسين مرعشيان 

در اين مبارزات شركت خواهد كرد .
  

تركيب تيم ملی كشتی فرنگی دانشجویان
گرايی71  محمدرضا  كيلوگرم:  عيسوند66  فرشاد  كيلوگرم:   59
كيلوگرم: برومند اصلان75 كيلوگرم: رسول گرمسيری0 كيلوگرم: 
علی زينتی رفاه85 كيلوگرم: سامان عزيزی98 كيلوگرم: مجيد 
علياری130 كيلوگرم: امير قاسمی منجزی سرمربی: سيد حسين 

مرعشيان مربی بدنساز: بهمن ميرزايی
مربی: سليمانی خم

تركيب تيم ملی كشتی آزاد دانشجویان

نصيری65  مهران  كيلوگرم:  سرمستی61  يونس  كيلوگرم:   57
كيلوگرم: ميثم حيدری70 كيلوگرم: حامد رشيدی74 كيلوگرم: رضا 
افضلی يا پيمان ياراحمدی86 كيلوگرم: محمدجواد ابراهيمی97 
سرمربی:  محبی  يداله  كيلوگرم:  محمدی125  امير  كيلوگرم: 
غلامرضا محمدی مربيان: ابراهيم مهربان- هادی حبيبی .گفتنی 
است در صورت حل شدن مشكل خروجی رضا افضلی، وی به اين 
رقابت ها اعزام می شود..رقابت های كشتی قهرمانی دانشجويان 

جهان روزهای 4 تا 9 آبان ماه در شهر كروم تركيه برگزار می شود.

برنامه مسابقات
دوشنبه 3 آبان ماه:

ساعت 17 تا 17:30: وزن کشی اوزان 57، 65، 74 و 97 
کیلوگرم )کشتی آزاد(

سه شنبه 4 آبان ماه:
ساعت 14 تا 17:30 و 18:30 تا 20:30: رقابت های مقدماتی، رده 

بندی و فینال اوزان 57، 65، 74 و 97 کیلوگرم )کشتی آزاد(
ساعت 17 تا 17:30: وزن کشی اوزان 61، 70، 86 و 125 

کیلوگرم )کشتی آزاد(
چهارشنبه 5 آبان ماه:

ساعت 14 تا 17:30 و 18:30 تا 20:00: رقابت های مقدماتی، رده 
بندی و فینال اوزان 61، 70، 86 و 125 کیلوگرم )کشتی آزاد(

جمعه 7 آبان ماه:

و 98   80  ،71 اوزان 59،  وزن کشی   :17:30 تا  ساعت 17 
کیلوگرم )کشتی فرنگی(

شنبه 8 آبان ماه:
ساعت 14 تا 17:30 و 18:30 تا 20:00: رقابت های مقدماتی، رده 

بندی و فینال اوزان 59، 71، 80 و 98 کیلوگرم )کشتی فرنگی(
ساعت 17 تا 17:30: وزن کشی اوزان 66، 75، 85 و 130 

کیلوگرم )کشتی فرنگی(
یکشنبه 9 آبان ماه:

ساعت 14 تا 19:00  رقابت های مقدماتی، رده بندی و فینال 
اوزان  66، 75، 85 و 130 کیلوگرم )کشتی فرنگی(

افتخاری دیگر برای کشتی ایران
تدریس مجيدتركان ورنگرز در استراليا

كسانی  كشتی.  جهانی  فدراسيون  دور  چندان  نه  های  سال  در 
را به عنوان مدرس به كشورمان اعزام می كرد كه در مقابل مربيان 
نتوانست  اما. هرگز كسی  برای گفتن نداشتند  كشورمان حرفی 
به فدراسيون جهانی كشتی اعتراضی كند .چراكه نماينده ای از 
كشورمان در هيات رييسه اتحاديه جهانی نبود ،تا بتواند.از جايگاه 
كشتی ايران دفاع كند . خوشبختانه پس از انتخاب رسول خادم در 
هيات ريسه اتحاديه جهانی .شاهد تحولاتی هستيم كه به نفع كشتی 
ايران است .در همين ارتباط . مجيدتركان و حسن رنگرز ازسوی 
اتحاديه جهانی به عنوان مدرس به استراليا اعزام شدند تا مربيان 
اين قاره را آموزش دهند .به گفته مسولان كشتی استراليا اين كلاس 
مورد تاييد قرار گرفته كه نشان از قابليت های تركان ورنگرز در عرصه 
مربيگری است . ترديدی نيست كشتی ايران با داشتن چنين افراد 
شايسته  ای نبايد نگران باشد كه با فضای جديدی كه در كشتی فراهم 
شده ،اكثرمربيان را افراد تحصيل كرده تشكيل داده اند كه می تواند به 
نفع كشتی ايران باشد. در تصوير مجيدتركان وحسن رنگرز درسالن 

كشتی شهر كانبرا)استراليا(ديده می شوند.

غلامي )همدان( 7- رضا سلگي )البرز( 8- مهدي یاري 
محمدباقر   -10 )مازندران(  احمدي  علي   -9 )زنجان(  فر 

میرزایي )مازندران(
)مازندران(  پور  حاجی  ابوالفضل   -1 کیلوگرم:   60
طالب  مجید   -3 رضوی(  )خراسان  خوشدل  امیر   -2
)تهران(  داستان  مجید   -4 شرقی(  )آذربایجان  بیگی 
5- حامد رحیمی )البرز( 6- سهیل لکزایی )گلستان( 7- 
محمدعلی مهدی پور )مازندران( 8- کاوه رحمت آبادی 
افشین   -10 )مازندران(  اشکیور  رضا  علی   -9 )تهران( 

خوشبخت )البرز(
66 کیلوگرم: 1- فرهاد نوری )تهران( 2- حسن شاکری 
حسین   -4 )همدان(  چهاردولی  سجاد   -3 )مازندران( 
)خوزستان(  کرمی  شهروز   -5 )مازندران(  پور  عباس 
6- علی سیری )توابع تهران( 7- حامد فلاح )فارس( 8- 

محمد طالبي )تهران( 9- سهیل پرسته )گیلان( 10- جواد 
اسکندرزاده )خراسان شمالي(

 -2 )مازندران(  پور  قلی  ابراهیم   -1 کیلوگرم:   74
 -3 رضوی(  )خراسان  ختمی  گل  باوفای  محمدحسین 
فریبرز بابایی )مازندران( 4- علی شکوری )مازندران( 5- 
میثم عبادی )توابع تهران( 6- امید کلاسنگیانی )گلستان( 
7- محمدرضا آرشی )لرستان( 8- محمدرضا شاه محمدی 
)همدان( 9- محمدرضا میرزایی )کرمانشاه( 10- نیما بنگر 

)تهران(
84 کیلوگرم: 1- آرش نیر آبادی )گلستان( 2- سید سجاد 
سیدی )مازندران( 3- حسین جلال نژاد )لرستان( 4- علی 
)تهران(  میرباغبان  محمدحسین   -5 )مازندران(  اکبری 
6- زمان تقی زاده )گیلان( 7- محمدعلي آذرپیرا )توابع 
تهران( 8- امیر غلامي )همدان( 9- الیاس طریقي )توابع 

تهران( 10- رسول طاهري )خراسان شمالي(
تهران(  )توابع  عزیزی  سجاد   -1 کیلوگرم:   96
طاهری  رضا   -3 )مازندران(  شیور  امیرحسین   -2
محسن   -5 )خوزستان(  منجزی  محمد   -4 )مازندران( 
رضایی )البرز( 6- محمد رستمی پور )خراسان رضوی( 
7- آرمان جعفری )توابع تهران( 8- عرفان ایوبی مطلق 
 -10 تهران(  )توابع  صمصامی  ابوالفضل   -9 )تهران( 

محمدامین یوسفی )بوشهر(
120 کیلوگرم: 1- حسین بوچانی )توابع تهران( 2- توکل 
اسدیان )مازندران( 3- شایان جلیل زاده )تهران( 4- فرزاد 
کولیوند )همدان( 5- امیررضا صحرایی )مازندران( 6- علي 
محمد نوري )تهران( 7- رضا کزازي )همدان( 8- مسعود 
کوراوند )خوزستان( 9- علي خسروي )کرمانشاه( 10- علي 

کیانسبي )سمنان(
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كشتي

حسن حمیدی از قهرمانان شایسته ونامدار کشورمان است که به 
. وی که سابقه  آزاد شده است  تازگی عضوشورای فنی کشتی 
مربیگری تیم ملی را دارد ،درمورد وضعیت کشتی ایران به خبرنگار 
دنیای ورزش گفت: کشتی ایران ریشه درفرهنگ این کشور داشته 
ودرمیان مردم ایران از جایگاه ویژه ای برخوردار است .بنده به عنوان 
گوش شکسته از نتایجی که کشتی در مسابقات المپیک به دست 
آورد خوشحا لم . واقعیت این است که با برنامه ریزی که از سوی 
رسول خادم شده ،کشتی در مدار صحیحی قرار گرفته وروند روبه 
رشدی را طی می کند.حمیدی در پاسخ به این پرسش که  نظر شما 
در مورد تغییراتی که در بخش های مختلف کشتی صورت گرفته 
چیست،گفت: در همه کشورهای جهان بعداز المپیک است که 
تغییر وتحولات صورت می گیرد . در کشتی هم دربخش فنی وهم 
مدیریتی تغییراتی صورت گرفت.اقای بنی تمیم به عنوان نایب 
رییس ورضالایق به سمت دبیرفدراسیون حکم گرفتند. در رده 
های مختلف تیم ملی شاهد جابه جایی وانتخاب سرمربیان بودیم 
که نشان از تفکرات رسول خادم برای آینده است . واقعیت این است 
در احکامی که صادر شد اکثرنفرات جدیدرا مدیران ومربیان جوان 
تشکیل می دهند که همگی از افراد تحصیل کرده هستند که حضور 

چنین افرادی در کشتی می تواند به نفع ورزش اول کشورباشد..
قهرمان اسبق کشتی آسیا افزود :ازفدراسیون کشتی خصوصا مربیان 
انتظار دارم شیوه همسان سازی تمرینات در سراسر کشور را اجرایی 
کرده تا کشتی گیران بر اساس مقررات اتحادیه جهانی وعلم روز 
تمرینات خودرا انجام دهند. در بسیاری از مواقع کشتی گیر عضوتیم 
ملی شده اما گاردش مشکل داشته ویا فنون کشتی را ناقص اجرا می 
کند . حمیدی با بیان این که از انتخاب رسول خادم در هیات رییسه 
اتحادیه جهانی باید بهترین بهر برداری را داشته باشیم گفت: با این که 
مدت کوتاهی از انتخاب خادم در هیات رییسه جهانی کشتی نگذشته 
اما تبعات مثبت حضور ایشان را می بینیم که اعزام ترکان ورنگرز به 
استرالیا بود که به عنوان مدرس به قاره اقیانوسیه اعزام شدند .در 
حالی که پیش ازاین مربیان ما جایگاه آنچنانی در کشتی دنیا نداشته 
وکسانی از سوی اتحادیه جهانی به عنوان مدرس به کشورمان می 

آمدند که دراین حدوقواره نبودند 
حمیدی درپاسخ به این سوال که آیا اعضای شورای فنی تشریفاتی 
وفقط بله قربان گوهستند گفت :اگرچه بنده به تازگی عضو شورای 
فنی شدم اما سوال من از شما این است افرادی همانند . برزگر 
،جوادی،محمدحسین محبی ،عسگری محمدیان ،علی بیات یا بنده 

صدای دبیرفدراسیون هم درآمد

رضا لایق:بررسی مجد دی در 
برگزاری لیگ خواهیم داشت

درپی انتقادات از شیوه برگزاری مسابقات لیگ وعدم حضور تیم های 
شاخص در این رقابت ها صدای دبیر فدراسیون کشتی هم درآمد .رضا 
لایق در این ارتباط گفت: این  مسابقه ها که بعنوان جام باشگاه هاي 
کشتي کشور برگزار می شود، در جذب بنگاه های اقتصادی در سال 
گذشته از رقابتهاي داخلي و جهاني،  حدود ده میلیارد تومان برای 
خانواده کشتی آورده داشته است. ضمن اینکه نمایندگان کشورمان 
حاضر در جام باشگاه  های جهان نیز از دل این رقابت ها شناسایي می 
شوند.وی ادامه داد: بالطبع امسال به دلیل مشکلات مالی بنگاه  های 
اقتصادی و برخی مسایل دیگر تیم های کمتری در مسابقات  شرکت 

کرده اند. که باید به دنبال علت ها بود
مربی پیشین تیم ملی تصریح کرد: فرآیند انتخاب تیم های ملی 
نزدیک به پنج ماه از زمان  سال را براي شناسایي برترین استعدادهاي 
فني هر وزن،  براي حضور در انتخابي تیم ملي در رشته هاي مختلف 
کشتي و رده هاي سني گوناگون در بر می گیرد و پس از آن نیز ، 
آغاز اردوهاي تدارکاتي براي شرکت در مسابقات اصلی  همچون جام 

جهانی ها، آسیایی ها، و متعاقباً اردوهاي جهانی شروع می شود. 
لایق تاکید کرد: در واقع به لحاظ فني و اجرایي ، امکان و زماني براي 
برگزاری مسابقات بصورت لیگي، و رفت و برگشت نیست. از اینرو 
مسابقات با عنوان جام باشگاهها بصورت متمرکز برگزار مي شود 

گپی با حسن حمیدی قهرمان اسبق آسیا وعضوشورای فنی کشتی آزاد

شورای فنی تشریفاتی نیست

با این سن وسال با آبروی خودبازی می کنیم که درمجموعه ای به 
عنوان تصمیم گیرنده باشیم اما اطاعت کور کورانه کنیم . واقعیت 
این است درشورای فنی در خصوص مسایل مختلف بحث ومشورت 
می شود اما درپایان رای گیری شده وتصمیم نهایی اتخاذ می شود 
.حمیدی درپایان گفت:در شرایط موجود که اکثر اهالی کشتی 
دور هم جمع شدند .امیدوارم با همدلی واتحاد اهالی کشتی شاهد 

توفیقات روز افزون ورزش اول در جهان باشیم

تا بتوان حتي المقدور فضاي اقتصادي را در کشتي ایجاد نمود و از 
طرفي تیم های باشگاهي برتر را نیز براي حضور در جام باشگاههاي 
جهان انتخاب کرد.بدیهي است که اجرایي کردن "فرایند انتخابي 
تیم ملي"  و حضور شایسته در رقابتهاي بین المللي اصلي اولویتهاي 
اصلي و برتر سازمان مدیریت کشتي کشور نسبت به سایر رقابتهاي 

داخلي و خارجي از جمله رقابتهاي باشگاهي باشد. 
اتمام  از  وی خاطرنشان  کرد: بهر صورت امسال بلافاصله پس 
مسابقات باشگاه  ها شیوه جاري رقابتهاي داخلي باشگاهها را مورد 
بررسي قرار خواهد گرفت و پیشنهادات اصلاحي ان در سمینار هیات 

کشتي استانها ارائه خواهد شد.

محمد طلایی: باید نگاه مان به المپیک باشد

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با بیان اینکه همیشه نتیجه گرایی در 
ایران اولویت بوده است،گفت: بهتر است نگاه مان به المپیک و کسب 
نتیجه در این رقابت ها باشد.محمد طلایی، درباره آخرین وضعیت 
آزادکاران حاضر در اردوی تیم ملی اظهار کرد: خوشبختانه نفرات 
حاضر در اردوی تیم ملی مشکل خاصی ندارند و اکثر المپیکی  ها 
نیز پس از استراحتی که داشتند به این اردو آمدند و تمرینات خود 
را آغاز کردند.نفراتی هم که قرار است در انتخابی اوزان 61 و 70 
کیلوگرم کشتی بگیرند همگی از آمادگی و انگیزه بالایی برخوردارند 
تا همزمان با مسابقات جام شاهد که آخر هفته برگزار می شود به 
روی تشک بروند. سرمربی تیم ملی کشتی آزاد درباره حضور در 
جام جهانی تهران و اینکه آیا قرار است به جوانان میدان داده شود یا 
مانند سال های قبل تیم ملی با ترکیب اصلی به میدان فرستاده شود، 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه میزبان این رقابت ها هستیم نتیجه 
نیز در اولویت است. البته در کشور ما همیشه به نتیجه اهمیت داده 

شده و اگر هم شعار داده اند که نتیجه برایمان مهم نیست اما در عمل 
نتیجه برایشان مهم بوده است. با این وجود سعی می کنیم با ترکیبی 
از بهترین نفرات مسابقات کشوری، تیم ملی جوانان و بزرگسالان 
به مصاف حریفان خود در جام جهانی برویم. وی درباره اظهار نظر 
ابراهیم جوادی عضو شورای فنی کشتی آزاد مبنی بر اینکه نتایج 
محمد طلایی در مسابقات جهانی و جام جهانی برای ما مهم است 
گفت: اگر می خواهند در رویدادی مثل المپیک نتایج خوب بگیریم 

باید از اینجا استارت کار را بزنیم و نگاه مان به المپیک باشد.
طلایی در پایان درباره ابراز علاقه حسن یزدانی برای رفتن به وزن 
86 کیلوگرم و اینکه آیا با این موضوع موافق است یا خیر تصریح کرد: 
یزدانی فعلا باید کار کند و حداقل 20 روزی در تمرینات بصورت 
مداوم حضور داشته باشد تا پس از بررسی وزن و درصد چربی بدن او 
در این باره تصمیم گیری کنیم. به شخصه به وزن کم کردن کشتی 
گیران اعتقادی ندارم اما باید مشخص شود آیا به دلیل تمرین نکردن 
دچار این افزایش وزن شده یا اینکه در سن رشد قرار دارد. پس از 
روشن شدن این موضوع قطعا بهترین تصمیم که هم به نفع او و هم 

تیم باشد اتخاذ خواهد شد.

رقابت های بین المللی جام شاهد- تهران
حمید بنی تمیم نماینده فدراسیون در مسابقات

رقابت های بین المللی کشتی آزاد و فرنگی جام شاهد، روزهای 6 و 
7 آبان ماه با حضور 11 کشور دنیا و تیم های ایران در خانه کشتی 

شماره 2 تهران برگزار می شود.
حمید بنی تمیم سرپرست نایب رئیسی فدراسیون کشتی، بعنوان 
نماینده رسمی فدراسیون کشتی در این رقابت ها حضور خواهد 

داشت.
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نشست مسوولان انجمن جهت یابی و تربيت بدني آموزش و پرورش
نشس��ت هماهنگي روسای انجمن جهت يابي کشور و مسوولان تربيت بدني آموزش و پرورش استان تهران 

در محل آن تربيت بدني تشکيل شد .

در اين جلسه که با حضور قدرت الله عظيميان رييس انجمن جهت يابی،ضربعلی زاده دبير انجمن و مسوولان 
تربيت بدني آموزش و پرورش اس��تان تهران برگزار ش��د، برنامه ريزي و توافقات لازم براي اس��تعداد يابي و 
توس��عه رشته جهت يابي در سطح مدارس نمونه استان تهران انجام و مقرر گرديد در سال تحصيلي 96-95 

اجراي آموزش هاي لازم و متعاقبا مسابقات جهت يابي مدارس تهران با همکاري طرفين برگزار شود.
***** ----- *****

دور برگشت ليگ بيس بال منطقه شمال در آزادی
انجم��ن بيس ب��ال و س��افت بال 
اعلام کرد دور برگشت رقابتهای 
لي��گ بيس ب��ال منطقه ش��مال 
اواي��ل آبانماه در زمين ش��ماره 4 
مجموعه ورزش��ی آزادی تهران 

برگزار خواهد شد.
اين رقابته��ا با حض��ور تيم های 
خراس��ان رضوی، ق��م، گيلان و 
باشگاه طيف تهران طی روزهای 

4 تا 8 آبانماه برگزار می شود.
در دور رفت اين مس��ابقات که در قوچان برگزار ش��د تيم خراسان رضوی با س��ه پيروزی و بدون شکست در 
صدر جدول قرار گرفت و تيم های قم، باشگاه طيف تهران و گيلان هر کدام با يک برد و دو باخت به ترتيب در 

مکانهای دوم تا چهارم ايستادند.
***** ----- *****

نفرات برتر مسابقات جت اسکی 
قهرمانی استان مازندران

مس��ابقات جت اسکی قهرمانی اس��تان مازندران که در رامسر برگزار شد با ش��ناخت نفرات برتر به کار خود 
پايان داد. اين رقابتها در کلاسهای 700 سی سی،1100 سی سی و سوپر شارژ)آزاد( برگزار شد که نتايج آن 

به شرح زير است:

کلاس 700 سی سی: 1- ادريس جعفری 2- ميلاد مولانا فر 3- محسن افروشه
کلاس 110 سی سی: 1-پيمان يوسفی 2- مجتبی ساجدی 3- ميثم لاجوردی

سوپر شارژ )آزاد(: 1-محسن عظيمی2- اشکان عظيمی 3- حميد نجفی

برگزاری کلاس بازآموزی داوری کریکت درجه یک آسيا
انجمن کريکت اقدام به برگزاری کلاس بازآموزی داوری کريکت درجه يک آسيا در دو بخش آقايان و بانوان 

در مجموعه ورزشی آزادی تهران نمود.
"ه��دی محمد جعفر" دبير و نايب رييس انجمن کريکت کش��ور در اين خص��وص گفت:اين کلاس با هدف 
توس��عه و تقويت زير بنای داوری کريکت ايران و با تدريس "محبوب علی ش��اه" مدرس ارشد کنفدراسيون 
کريکت آس��يا و خانم "نرگس لفوتی" مدرس درجه يک آس��يا در 2 بخش تئوری و عملی در زمين شماره 4 
مجموعه ورزش��ی آزادی تهران برگزار ش��د. وی افزود:در اين کلاس که زير نظر کنفدراسيون کريکت آسيا 

برگزار شد،داوران کشورمان با آخرين متد و قوانين بين المللی داوری آشنا شدند.

"محمد جعفر" با اشاره به رضايت مدرس ارش��د کنفدراسيون کريکت آسيا از برپايی اين دوره داوری اذعان 
داش��ت:"محبوب علی شاه" از برگزاری اين کلاس داوری بسيار راضی بود و فعاليت بهينه انجمن کريکت در 
راس��تای گسترش و تعميم اين رشته در ايران به خصوص نگاه ويژه به امر داوری را به فال نيک گرفت و اعلام 
کرد که با حضور مديران دلسوز و پيگير انجمن ايران قطعا شاهد رشد و شکوفايی اين رشته در سراسر کشور 

خواهيم بود.
او تاکيد کرد:قرار اس��ت 2 مرحله ديگر کلاس داوری برگزار کنيم تا س��طح دواری کريک��ت را ارتقا دهيم و 

داورانی که مدرک بين المللی درجه يک اخذ کردند می توانند در دوره درجه 2 حضور پيدا کنند.
***** ----- *****

محمد عليپور: ورزشهای هوایی مهيج و پرمخاطب است
مراس��م گراميداش��ت هفته نيروی انتظامی به ميزبانی انجمن ورزش��هايی هوايی در سايت پروازی شهران 

برگزار شد.

در اين مراس��م محمد عليپور رييس فدراسيون انجمنهای ورزشی،سردار مويدی رييس انجمن ورزشهايی 
هوايی، س��ردار جان نثاری جانش��ين يگانهای ويژه ناجا،س��رهنگ ناصرپور نماينده قرارگاه ثارالله،اعضای 

هيات رييسه انجمن و برخی از خلبانان و ورزشکاران اين رشته حضور داشتند.
در اين مراس��م محمد عليپور رييس فدراسيون انجمنهای ورزش��ی ضمن تبريک به مناسبت هفته نيروی 
انتظامی گفت:حقيقتا ش��هامت ورزشکاران و خلبانان ورزشهای هوايی قابل ستايش است و لازم است کليه 

مسوولان و دست اندرکاران از اين قشر حمايت کنند.
وی افزود: ورزشهای هوايی بسيار مهيج و پرمخاطب است و بايد شرايطی فراهم شود که جوانان و علاقه مندان 

به اين رشته های جذاب بتوانند به مکانها و سايت پروازی دسترسی راحت تری داشته باشند.
عليپور ضمن تمجيد از فعاليت انجمن ورزشهای هوايی تصريح کرد:خوشبختانه اين انجمن بسيار پرتلاش 
و اکتيو است ولی برای پيش��برد اهداف اين انجمن ياری کليه نهادهای زيربط را می طلبد تا با رفع مشکلات 

سايت های پروازی به خصوص سايت شهران راه برای فعاليتهای مستمر هموار شود.
در ادامه اين مراسم سردار مويدی رييس انجمن ورزشهای هوايی ضمن خوشامد گويی به حاضرين چکيده 

ای از فعاليتهای اين انجمن را برای مدعوين تشريح کرد.
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مقدمه
دوران خوبي را پشت سرگذاشت. خصوصيات فني اش زبانزد عام و خاص بود. از اين 
رو اغلب تيم هاي تهراني به دنبال شكارش بودند. يك هافبك سازنده بود. پاس هاي 
او حساب شده بود و اكثراً بوي گل مي داد. هرگاه در تركيب اصلي تيم قرار مي گرفت 
و هرگاه در مركز زمين به بازي گرفته مي شد، مهاجمان تيمش با خيالي آسوده به 
او دريافت  از  كه  پاس هايي  يا  و  توپ هايي  زيرا  يورش مي بردند.  دروازه حريف 

مي كردند، مهاجم را در آستانه گلزني و بازگشايي دروازه قرار مي داد.
صحبت از محسن اكبري است. كم حاشيه بود و كم صحبت. شايد در فوتبال به حقش 
نرسيده باشد. اما او عاشق فوتبال بود. در آن روزگاران پولي در وسط نبود. در فوتبال 
فقط عشق مطرح بود. او هم عاشق فوتبال بود. تا زماني كه مجرد بود به دنبال فوتبال 
آن هم به صورت عاشقانه بود. اما زماني كه متاهل شد و بارسنگين زندگي را بر دوش 
احساس كرد، به ناچار بين خود و فوتبال فاصله انداخت تا به زندگي بپردازد. چرا 
كه  در آن روزگاران پول در فوتبال تعريف و معنا نداشت. از اين رو عمر فوتبالي اش 
كوتاه به نظر آمد. محسن اكبري مي توانست فراتر از آنچه كه وجود داشت ديده 
شود. اما نگاه هاي يك بعُدي اجازه نداد تا اكبري به حق و حقوق خود در فوتبال 
دست يابد. سكوت او گرچه از رضايت نبود اما خصوصيات فردي اش اجازه نمي داد 
تا دست به اعتراض ببرد. آرام و بي سروصدا بود و اصولاً بازيكني قانع بود، او اكنون 
به مجموعه پيشكسوتان پيوسته است. مي توانست در حرفه مربيگري فعال باشد، 
اما نامهرباني هايي كه در دوران بازيگري اش ديد، اجازه نداد تا در فوتبال باقي بماند، 
اكنون به همراه پيشكسوتان هفته اي يكي دو روز در ميادين پا به توپ مي شود،آن 
هم به خاطر ديدن ياران گذشته و توجه به سلامتي به جسم و روح و روان است. اگر 
نامهرباني ها در كار نبود، شايد امروز نام محسن اكبري در فوتبال همانند دوران 
بازيگري اش در حال درخشش مي بود او مي توانست يك مربي ايده آل باشد. چون 
فكر بازي او با بسياري متفاوت ديده مي شد. اين هفته به سراغ او رفتيم. باب سراغي 
و يادي از مردان گذشته بازگشايي شده است. محسن اكبري حرف و سخن فراوان 
دارد. قطعاً شنيدني است و به شنيدنش مي ارزد. با هم اين گپ و گفت صميمانه را 

مي خوانيم.

زمين خاكي شاهين
فوتبالم را از زمين هاي خاكي باشگاه شاهين آغاز كردم در باشگاه شاهين دو زمين فوتبال وجود داشت 
يكي چمن و ديگري غير استاندارد و خاكي بود. سال هاي57ـ56 بودكه در زمين خاكي باشگاه شاهين پا 

به توپ شدم.
پنج بازيكن برتر

خيلي زود به تيم بزرگسالان شهباز راه يافتم. در تيم جوانان شهباز توپ مي زدم. در آن زمان تيم بزرگسالان 
هر باشگاه مي توانست پنج بازيكن جوان خود را به ليست تيم بزرگسالان اضافه كند. بنده به اتفاق جمشيد 
آبياري، علي خسروي، بهمن عبدي و فريد ريحاني به تيم بزرگسالان شهباز راه يافتيم تا در ليگ جام تخت 
جمشيد تيم شهباز را همراهي كنيم. خاطرم هست كه با تيم شهباز برابر تيم تاج تهران )استقلال فعلي( و 
برق شيراز به ميدان رفتم. در حقيقت اولين بازي من در رديف بزرگسالان مقابل تاج سابق بود. آن روز هرگز 
از خاطرات محو نمي شود چون تحول بزرگ و جديدي در زندگي ورزشي من ايجاد كرد. قبل از آن فقط 
در سطح فوتبال پايه و تيم جوانان شهباز بازي كرده بودم. به دنبال آن  و در بازي بعد مقابل تيم برق شيراز 
به ميدان رفتم تا در تيم بزرگسالان شهباز صاحب جايگاه و پايگاهي خاص شوم. اكنون نام من در محافل 
فوتبال بر سر زبان ها مي چرخيد. طبيعي است كه بسياري از تيم ها و مربيان به سراغ بازيكنان از قبيل بنده 
مي  آيند چون هم جوان هستيم و هم پرانرژي و هم اينكه براي ساليان دراز مي توانيم براي تيمشان مفيد 

واقع گرديم.
توجه سايرين

عمر بازي كردنم 16 سال طول كشيد. در اين مدت منهاي تيم شهباز در بسياري از تيم هاي ديگر توپ 
زدم. خيلي زود مورد توجه سايرين قرار گرفتيم. شرايط آن روزها با امروز فرق داشت. پولي در بساط ديده 

گفت وگو با محسن اكبري پيشكسوت فوتبال

در اين فوتبال
 جاي صلابت خالي است

زود خداحافظي كردم، اما پشيمان نيستم
حرفه اي نيستيم فقط پولش حرفه اي شده است

تيم فوتبال تهرانجوان. اكبري نفر دوم از سمت راست ـ رديف نشسته
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نمي شد كه بخواهيم به خاطر پول از اين باشگاه به 
آن باشگاه نقل  مكان كنيم. ما عاشق فوتبال بوديم. 
به دنبال آرامش بوديم. به دنبال تيمي بوديم كه 
دغدغه و استرس نداشته باشد. به دنبال تيمي 
بوديم كه اعضاي آن تيم با يكديگر دوست و رفيق و 
صميمي بودند. نمي خواستيم اعضاي تيم فقط در 
تمرين و يا فقط در زمان مسابقه همديگر را ببينند. 
دوست داشتيم بعد از تمرين و مسابقه يار يكديگر و 
غمخوار هم باشيم. به اين خاطر هر جا و در هر تيمي 

اين نكات ديده مي شد، ما آنجا بوديم.
عضويت در پيام

بعد از شهباز به تيم پيام پيوند خوردم. شش سال 
در آن تيم عضويت داشتم. يار هميشه ثابت تيم 
بودم. در آن روزگار تيم پيام يك مدعي و يك قدرت 
بزرگ به شمار مي  آمد. بزرگاني در آن تيم توپ 
مي زدند. پيام نقش گربه سياه را داشت. در برابر 
تيم هاي بزرگ هميشه يك تيم پرسروصدا و به 
عبارتي به يك پديده تبديل مي شد. تيمي يكدست 
در اختيار بود و ليكن بازيكنان اين تيم هميشه در 
سايه قرار داشتند. سايه از اين بابت كه هيچ نگاهي 
به اين تيم انداخته نمي شد و اصولاً فوتبال ما در 
آن روزها به صورت دوقطبي اداره مي شد. بسياري 
از تيم ها براساس همين نگاه قرباني شدند. مانند 

پتروشيمي، پيام، وحدت، تهرانجوان و...
شش سال از دوران ورزشي ام را با تيم پيام سپري 
كردم. سپس به تيم تهرانجوان رفتم. اصولا در آن 
روزها نقل و انتقالات تعريف جداگانه اي داشت. 
فرا  را  ديگري  بودند،  كه  كجا  هر  در  دوستان 
مي خواندند. از اين رو اكثريت تيم ها بازيكنانشان 
با يكديگر دوست و رفيق بودند. در دوراني كه در 
تيم تهرانجوان قرار داشتم. تيم گسترش تشكيل 
شد. گودرز حبيبي مربي اين تيم بود. فراخواني 
صورت گرفت و ما نيز به آن تيم انتقال پيدا كرديم. 
تيم گسترش وابستگي به يكي از كارخانه هاي 
خودروسازي را داشت. در حقيقت عضويت در اين 
تيم مي توانست حداقل بخش اياب و ذهاب ما را 
تامين سازد. بنابراين نه من بلكه بسياري تلاش 

داشتند تا به عضويت تيم گسترش در آيند.
آخرين ايستگاه

حضور در تيم گسترش آخرين ايستگاه فوتبال من 
تلقي شد. در اين تيم فوتبال را كنار زدم و به زندگي 

چسبيدم
حرفه اي نيستيم

در دوران ما عشق به فوتبال حاكم بود، اما اكنون 
عشق رنگ باخته و پول جانشين آن شده است، 
در  كه  دارم  قبول  شده ايم.  حرفه اي  مي گويند 
اما  مي زند.  را  اول  حرف  پول  حرفه اي  فوتبال 
فوتبال ما از فوتبال حرفه اي فقط پول گرفتنش 
حرفه اي شده است. خود فوتبال حرفه اي نشده 
است. فوتبال حرفه اي بايد علم حرفه اي را همراه 
داشته باشد. در فوتبال تنها چيزي كه وجود ندارد 
علم است. بنابراين حرفه اي نيستيم. فقط در راه 
هزينه كردن كه خوشايند بسياري از مديران عامل 
باشگاه ها است حرفه اي شده ايم. اكنون كه سنگ 
حرفه اي بودن را بر سينه مي زنيم. آيا مديران يا 
مربيان مي دانند كه بازيكنان تيمش بعد از تمرين 
به كجا مي روند؟ آيا ساعت 10 شب خواب هستند 
يا در سفره خانه ها در حال كشيدن قليان؟ فوتبال 
حرفه اي تعريف دارد و اين تعريف در فوتبال ما 

ديده نمي شود.
زود رفتم، اما راضي هستم

خداحافظي ام از فوتبال زود هنگام صورت گرفت. 
اما راضي هستم. چون به زندگي ام چسبيدم و از اين 
بابت ضرر نكردم. فقط از اين بابت ناراحت هستم كه 
هم دوره هايم كه بعد از من به فوتبال ادامه دادند. 

اكنون در زندگي به مشكل رسيده اند.
با فوتبال هستم

با فوتبال قهر نكرده ام بلكه با برخي از ياران ديروز 
هفته دو جلسه دور هم جمع مي شويم و فوتبال 
بازي مي كنم. در زماني كه همايون خان بهزادي 
ملي  تيم  به  مرا  ايشان  بودند،  حيات  قيد  در 
پيشكسوتان دعوت مي كرد. از روزي كه همايون 
خان مرحوم شدند، ديگر خبري از دعوت به تيم 
ملي منتخب پيشكسوتان نشد. گويا در اينجا هم 

بحث فراموش كاري وجود دارد. 
حق و ناحق

با توجه به مسايلي كه در فوتبال ديدم، مايل نيستم 
در حرفه مربيگري فعال باشم. حتي گودرز حبيبي 
به من پيشنهاد كار را داد. اما دلم راضي نبود. دوست 
ندارم دل كسي را بشكنم. ترس از اين دارم كه روزي 
در كسوت مربيگري حقي را ناديده بگيرم. همانطور 
كه حق بنده را در زمان بازيگري ناديده گرفتند. از 

اين رو دوست ندارم به شغل مربيگري روي آورم.
پسرم فوتباليست است

گرچه خودم در فوتبال به حقم نرسيدم  اما دليل بر 
آن نمي شود تا سدي باشم مقابل اشتياق فرزندانم. 
استقلال  اميد  تيم  در  پسري ام.  فرزند  عليرضا 
توپ مي زد، در ليگ دو عضويت يك تيم گيلاني 
را داشت. دوست دارم فرزندانم در ورزش باشند. 
چون در اين جامعه پرحرف و حديث ورزش سالمتر 
از ديگران است. هر چند كه عليرضا فعلًا در هيچ 

تيمي قرار ندارد.
كانون خانواده

به شكرانه خداوند داراي سه فرزند هستم. دو تا 
دختر و يك پسر. دختران انوشه و مرواريد و پسرم 
اوايل  گرچه  نيز  همسرم  خوشبختانه  عليرضا. 
با ورزش ميانه خوبي نداشت. اما رفته رفته او هم 
ورزشي شد و كانون خانواده گرمتر گرديد. زندگي  
توام با آرامش دارم و از اين بابت از خداوند منان 

شاكر هستم.
اين كجا و  آن كجا

در زمان ما براي راهيابي به تيم ملي بايد از هفت 
خوان عبور مي كرديم. خيلي ها زير دست و پا له 
مي شدند. اما امروز با انجام 10 بازي به تيم ملي 
خواهيد رسيد. حتي برخي ها بدون تيم و بدون 
بازي به تيم ملي مي رسند. تفاوت آن روز و امروز 
حكايت ماه من با ماه گردون را دارد. يادم هست 
كه در گذشته در تيم شهباز كه توپ مي زدم، يازده 
بازيكن ملي پوش داشت. اما امروز بازيكني در تيم 
ملي ديده مي شود كه عضويت هيچ تيم و باشگاهي 
را ندارد. معيارها كاملا دگرگون شده و عدل و 
عدالت تعريف خود را از دست داده است. فوتبال 
امروز بوي صلابت نمي دهد، در كجاي اين فوتبال 
بازيكناني مانند قاسم پور، روشن، پروين، مرحوم 
حجازي، مرحوم مظلومي، عادلخاني، عبداللهي، 
جباري و بسياري ديگر ديده مي شوند اجازه بدهيد 
حرف را به انتها برسانيم. چون پرداختن به آن جزء 
تازه شدن دردها و غم ها چيز ديگري را درمان 

تيم فوتبال گسترش. محسن اكبري          نفر اول از سمت راست رديف نشسته

ديدار پيام با شهباز ـ محسن اكبري با پيراهن قرمز
 با امير قلعه نويي هافبك تيم شهباز

ديدار پرسپوليس با تهرانجوان ـ محسن اكبري )پيراهن سرمه اي( در مصاف با 
ضياء عربشاهي.    كمي دورتر علي پروين ديده مي شود.

مصاف محسن اكبري با جعفر مختاري فر 
مهاجم آن روز تيم دارايي تهران

محمد مايلي كهن با محسن اكبري و هوشنگ حميد زاده در كورس بر سر يك توپ
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سال گذشته در نخستين دوره مس��ابقات قهرماني فوتسال زنان آسيا 
تيم ملي فوتس��ال زنان ايران با هدايت فروزان سليماني در كنار حضور 
موثر علي صانعي در برابر تيمي چون  ژاپن، قهرمان آسيا شد. افتخاري 
كه بي ش��ك شهرزاد مظفر هم  با كس��ب نايب قهرماني در رقابت هاي 
فوتس��ال آس��يايي س��ال ماقبل آن در خلقش تاثير زيادي داشت.  با 
اين درخش��ش سرانجام ملي پوشان فوتس��ال زنان در جامعه ورزشي 
ايران ديده ش��ده و از س��وي با لاترين مقام اجرايي كشور تا رسانه ها تا 

هنرمندان تا...مورد حمايت قرار گرفته و تمجيد شدند. 
تيم ملی فوتس��ال زنان برای تکرار قهرمانی خود در آس��يا و ادامه روند 
روبه رش��د خود به اردوهاي آمادگي  و بازی ه��ای تداركاتی نياز دارد. 
درهمين چارچوب دو ديدار سنتي دوس��تانه با روسيه، نايب قهرمان 
جهان در تهران برگزار ش��د كه يك تساوي و يك باخت و البته حاشيه 
هاي��ي از ممنوعيت ورود خبرن��گاران زن تا اظهارات فرزانه توس��لي 
،برترين دروازه بان فوتس��ال زنان آسيا كه از نبود برنامه تيمي گله مند 

بود براي ما به همراه داشت.
 تيم ملی فوتسال زنان ايران كه قبل ازديدار با روس ها 2 اردوي 3 روزه 
داش��ت و در نخستين مس��ابقه با روسيه به تساوی س��ه بر سه رسيد و 
دومين ديدار دوستانه خود را  با شکست  5 بر 3 به سود روسيه پايان داد 

در دروازه خود توسلي را داشت.
دروازه بان تيم ملی فوتس��ال زنان ايران پس از اين دو ديدار دوس��تانه 
گفت: تيم ما برای بازی با روس��يه برنامه خاصی نداشته است. واقعيت 
اين اس��ت كه بازيکنان آماده بودند، اما احس��اس می كنم برای بازی با 
روسيه برنامه خاصی نداشتيم، به ويژه در بازی دوم كه بی نظم و بدون 
تاكتيك بوديم، اما روس��يه با برنامه آمده بود در حاليکه ما اصلا خوب 

نبوديم.
توس��لی به توقعات خود در حمايت از ملي پوشان بعد از قهرماني اسيا 

قهرماني وزنياکی در تنيس اوپن هنگ کنگ
كارولين وزنياكی تنيس��ور دانماركی با قهرمانی در مس��ابقات تنيس 

اوپن هنگ كنگ به دومين عنوان خود در سال 2016 دست يافت.
مس��ابقات تنيس اوپن هنك كنگ به ميزبانی پ��ارک ويکتوريای اين 
ش��هر از 10 اكتبر آغازش��د و در 16 اكتبر فينال اين رقابت ها در بخش 

تك نفره به پايان رسيد.
سيدبندی مسابقات تنيس اوپن هنگ کنگ در بخش زنان:

سیدرنکنام تنیسور
۱۱آنجلیک کربر ) آلمان (

۹۲یوهانا کنتا ) بریتانیا (
۱۳۳ونوس ویلیامز ) آمریکا (

۱۸۴سامانتا استوسور ) استرالیا (
۲۲۵کارولین ووزنیاکی ) دانمارک (

۲۵۶کارولین گارسیا ) فرانسه (
۳۹۷یلنا جوکوویچ ) صربستان (
۴۹۸داریا گاوریلووا ) روسیه (

كربر در المپيك ريو و همچنين مس��ابقات تنيس اوپن آمريکا 2016 
حضور قدرتمندی داش��ت كه باعث شد صدرنش��ين رنکينگ تنيس 
زنان جهان ش��ود. اما در دو س��ه مس��ابقه اخير چندان حضور موفقی 

نداشت. در مس��ابقات تنيس اوپن هنگ كنگ هم 
در دور يك چهارم نهايی توس��ط داريا گاوريلووا از 

دور مسابقات كنار رفت.
يوهانا كنتا از بريتانيا كه در فينال مسابقات تنيس 
اوپن چي��ن كه در اوايل همين ماه پيگيری ش��ده 
بود، از اگنيش��کا رادوانسکا شکست خورد به دليل 
آس��يب ديدگی و كش��يدگی عضلات از حضور در 

مسابقات تنيس اوپن هنگ كنگ صرف نظر كرد.
آلي��ز كرنت فرانس��وی هم موفق ش��د در دور يك 
چهارم نهايی ونوس ويليام��ز را از پيش رو بردارد. 
ونوس همچنان با افت عملکرد در ميادين مسابقه 
ظاهر می ش��ود اما اين تنيس��ور 3۷ س��اله كوتاه 
نمی آيد و دست از سر مسابقات تنيس برنمی دارد.

به اين ترتيب س��ه سيد نخس��ت اين مسابقات در 
بخش تنيس انفرادی بانوان موفق به كسب عنوان 
نش��دند تا اينکه كارولين وزنياك��ی از دانمارک به 
عنوان سيد پنجم دست به كار شد اين ورزشکار در 

فينال رودرروی كريستينا ملادنوويچ تنيسور اهل فرانسه قرار گرفت. 
اين مس��ابقه در حالی به پايان رسيد كه تنيسور دانماركی موفق شد با 

نتايج )6-1، 6-۷، 6-2(  حريفش را شکست دهد.

او پي��ش از اين در مس��ابقات تني��س اوپن پان پاس��يفيك 2016 در 
توكيوی ژاپن موفق ش��ده بود در فينال حريفش را از پيش رو بردارد و 
فاتح رقابت ها شود. به اين ترتيب اين دومين عنوان كسب شده توسط 

كارولين وزنياكی در سال 2016 بود.

ما آماده نيستيم!

اش��اره كرده  وگفت: بعد از قهرمانی آسيا فکر می كرديم اتفاقات خوبی 
رخ دهد،اما نه تنها ش��رايط بهتر نشد، بلکه بدتر هم شد. به هيچ كدام از 
وعده وعيدها عمل نکردند. وضعيت اردوها و غذا مناس��ب نيست، اگر 
قرار است تيم در مس��ابقات جهانی روی سکو برود بايد بيشتر اهميت 
بدهند. بچه های ما پتانس��يل دارند و با اينک��ه اردوهاي منظم برگزار 
نشده بود، اما تکنيك فردی كمك كرد. روسيه قرار بود بعد از بازی با ما 
به اس��پانيا و پرتغال برود آن وقت ما دلمان را به همين 2 بازی دوستانه 

با روسيه خوش كرده ايم. 
فروزان س��ليمانی، س��رمربی تيم فوتس��ال زنان ايران اما درباره اين 
اظهارات گفت:  متاس��فانه اين صحبت ها از س��وی كسانی مطرح می 
شود كه خودش��ان مقصر اصلی شکس��ت تيم بودند. زمانی كه دروازه 
ب��ان تيم ملی 30 ثانيه پايانی توپ را با پرتاب دس��ت به تيم حريف می 
دهد و آن را حفظ نمی كند كه همين توپ وارد دروازه ما می ش��ود اين 
به معنی اين اس��ت كه تيم ما بی برنامه بوده و تکنيك خاصی نداش��ته 
اس��ت؟دروازه بان ما در اين بازی دو گل خورد كه همه ما را شوكه كرد.

اين صحبت ها كه تيم ملی برنامه و تاكتيك ندارد به دور از انصاف است. 
بازيکنی كه اينگونه صحبت می كند بهتر است اول عملکرد خودش را 

مرور كند. توسلی در اين بازی)دوم( در حد و اندازه نامش ظاهر نشد.
نس��ميه غلامی، كاپيتان تيم ملی فوتسال زنان هم درباره اين دو بازي 
گفت: بازی های تداركاتی كمك م��ی كند تا با پی بردن به نقاط ضعف 
و قوت تيم برای مس��ابقات بين المللی با آمادگی بيش��تری به مصاف 
حريفان برويم.بازی نخست يك ديدار پاياپای بود اما در چند ثانيه آخر 

بازی گل خورديم.
وی درباره بازی دوم گفت: كادر فنی خواس��ت تا بيشترين تمركز خود 
را روی حفظ توپ گذاشته و درصد مالکيت توپ در زمين حريف را بالا 
ببريم اما آنقدر در نيمه دوم بازي دوم  گل نزديم كه گل دريافت كرديم.

متاسفانه روی اشتباهات فردی گل خورديم. 
اما ع��دم اج��ازه ورود خبرنگاران حاش��يه ديگري ب��ود كه هيچکس 
مس��ئوليت آن را نپذيرفت و از تصميم فدراس��يون در اي��ن باره گفته 
شد.فدراس��يوني كه نايب ريي��س بانوانش هم تا هن��گام نگارش اين 
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تكواندو در كما
بع��د از المپيك ري��و، فدراس��يون تكوان��دو در بخش 
زنان،عليرغ��م موفقيت تنه��ا تكوان��دوكار زن  ايران و 
كس��ب برنز باارزش  كيميا عليزاده هنوز برنامه اي براي 

زنان ندارد.
كيميا عليزاده دوران نقاهت شش ماهه بعد از جراحي پا 
و زانويش را تازه آغاز كرده اما تكليف سرمربي تيم ملي 
تكواندو زنان نامش��خص است. كمراني ، مداح ، آذرمهر 

يا...؟
»زهرا س��روی« نايب رئيس فدراسيون تكواندودر اين 
باره گفت: س��رمربی تيم ملی تكواندو زنان چون س��اير 
تيم ها توس��ط كميته فنی انتخاب می شود و هيچكس 
به تنهايی نمی تواند سرمربی يا كادر فنی را تعيين كند.

علاوه بر اينه��ا گزينه های ديگری ني��ز در كميته فنی 
مورد توجه هستند.

نايب رئيس فدراس��يون تكواندو گفت: فدراسيون می 
تواند در رقابت های انتخابی تيم ملی، نفرات را با كمك 
ش��ورای مربيان انتخاب كند، اما قطعا فدراسيون برای 
هماهنگی و تعامل بهت��ر كادر فنی و بازيكنان انتخابی 
تلاش می كند تا كميته فنی قبل از رقابت های انتخابی 

سرمربی مورد نظر را انتخاب كند.

يادداشت، پاسخي به منتقدان اين عملكرد نداده است.
رباب ش��هريان،معاون امور ورزش بانوان وزير مستعفي ورزش درباره 
ممنوعيت ورود خبرنگاران به ديداري كه خود تماشاگر آن بود، گفت : 
دليل اين كه خبرنگاران خانم برای ديدار دوس��تانه ايران و روسيه وارد 
سالن نشدند، سياست فدراس��يون فوتبال بوده و وزارتخانه نقشی در 
آن نداش��ته اس��ت وبه دليل اين كه نايب رييس فدراسيون فوتبال در 
آن زمان در ايران حضور نداش��ت، نتوانس��تم دليل اين سياست را از او 

بپرسم. 
اما رسانه ها گمانه زني هايي داش��ته اند ازجمله اينكه نوشتند:ظاهرا 
دلي��ل ممنوع ش��دن ورود خبرنگاران و عكاس��ان ايران��ی برای بازی 
دوس��تانه ايران و روسيه، بازيكنان فوتسال روس��يه بوده اند كه بدون 
پوش��ش اس��لامی در داخل ايران بازی كرده اند، اين در حالی است كه 
عكس های اين بازی در رسانه های روسی منتشر شده و حتما اين مهم 
دليل درس��تی برای عدم حضور خبرنگاران خان��م ايرانی در اين بازی 

نبوده است. البته دختران فوتساليست ايرانی با پوشش كامل اسلامی 
مقابل روس ها بازی كرده اند. اما دومين بازی تيم های ايران و روس��يه  
درحالي برگزار ش��د كه روس ها با مقنعه وارد زمين ش��دند ولي باز هم 

خبرنگاران اجازه ورود نداشتند!پشت پرده اين ممنوعيت چيست؟!
حتي گفته ش��د؛بازيكنان تيم ملی ايران برای ديدار با روس��يه لباس 
مناسبی نداش��تند و لباس ها از انبار آن هم از نوع مردانه با برند جيووا و 
همه با يك س��ايز در اختيار بازيكنان قرار گرفت. لباس هايی كه شماره 
نداش��ت و بعد از بازی نيز به خاطر ترس از رسانه ای شدن از بانوان پس 
گرفته شد.حتی گرمكنی كه در اختيار بانوان قرار گرفته بود يكدست 

نبوده و در رنگ های مختلف به بازيكنان داده شد.
فروزان سليماني، س��رمربی تيم ملی فوتسال درپاس��خ به اين گمانه 
زني ها گفت: متاس��فانه عدم حضور خبرنگاران در بازی دوستانه تيم 
ملی فوتس��ال با روسيه را به نامناس��ب بودن لباس های بازيكنان ربط 
می دهند كه به هيچ عنوان درس��ت نيست.لباس از برند »جيووا« بود 

اما هيچ موردی نداش��ته و حرف هايی مبنی ب��ر اينكه بازيكنان لباس 
مناسبی نداشتند به هيچ عنوان صحت ندارد. 

به هرحال؛ تيمي كه با دس��تور وي ژه رياس��ت جمهوری در جام جهانی 
ش��ركت كرد امكانات مناس��بي ندارد در حاليكه قرار است؛ مسابقات 
فوتسال از س��ال 2018 به بازی های المپيك جوانان اضافه شود. جام 
جهانی كوچك فوتسال  نيز به طور رس��می از سال آينده زير نظر فيفا 

برگزار خواهد شد.
نايب رئيس بانوان اين فدراس��يون هم كه به تازگی بجاي عرب عامري 
كه از تكواندو نابهنگام به فوتبال آمد و جاي فريده ش��جاعي را گرفت تا 
كرسي آسيايي هم از دس��ت برود، آمده تجربه ای در هيچ فدراسيوني 
ندارد و اهل پاسخ به رسانه ها هم نيس��ت كه البته بايد به او به دليل بي 

تجربگي اش در برابر اين جماعت پرسشگر حق داد.
س��وال اين اس��ت ؛"نتيجه اين به��م ريختگي چيس��ت؟" جواب اين 

است؛"ما آماده نيستيم!"
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    حسين اقبالپوروزنه برداری

* گويند: قلم شما شيوا و زبانتان برّا است، آيا صحت دارد؟
مس��لمان ش��ب را صبح نمي كند، صبح را ش��ب، مگر اينكه نس��بت به نفس، كمال تقصير داش��ته باشد. در 
آموزه هاي ديني و س��نت پيامبر گرامي و س��خنان مولاعلي)ع( اين شيوه ها را شاهد هس��تيم. بعد از قرآن 
كريم، كلامي بالاتر از نهج البلاغه در ميان بش��ر موجود نيست. امام علي)ع( كه بهترين كلام را براي انسان بر 
جاي گذاش��ته و نامه هاي ايشان در واقع مرام نامه ملل اس��ت. حضرت امير به يكي از ياران خود مي فرمايند. 
بلند ش��و و در ميان ياران مرا موعظه كن و در جاي ديگري دارند كه در ش��نيدن اثري هس��ت كه در دانستن 
نيست، پس هميش��ه بايد واعظي پيدا شود كه دانسته هايي كه فراموش مي كنيم را به يادمان آورد و با اينكه 
به خدا رس��يده ايم در تمام كارها از او چشم نپوشيم. آنگاه خداوند هر كس را بخواهد هدايت مي نمايد و واعظ 

درونيش را عليه او قرار مي دهد.
پس آنچه را كه مي گويم بر خودم و ساير عزيزان تذكر و موعظه است.

* پيش بيني هاي شما درست از آب درمي آيد سرّ آن چيست؟
س��ال 86 مطلبي را مجله ش��ما چاپ كرد كه بنده به عنوان سرپرس��ت افتخار داش��تم تيم را در مس��ابقات 
قهرماني آس��يا در ژاپن مش��ايعت كنم، خواب خود را در مورد مدال طلاي اصغ��ر ابراهيمي در ميان جمع و 

گفت وگو با دكتر عبدالكريم پوركيان عضو شوراي عالي فني فدراسيون وزنه برداري

وزنه برداري نسبت به المپيك لندن 
عقب گرد داشته است، چرا؟!

يك روز »آيان« را به عرش مي بريم، روز ديگر روي فرش مي كوبيم!

كسي نمي تواند، پشت مدال المپيك كيانوش رستمي، 
براي خود خانه بسازد!

پيش از مس��ابقات عرضه داش��تم و به او گفتم با اينكه شما آس��يب ديده ايد، ولي مدال طلا مي گيريد و بنده 
نيز افتخار توزيع مدال را خواهم داش��ت، اتفاقاً چنين هم ش��د و دنياي ورزش مطلبي را تحت عنوان »خواب 
عجيب پوركيان« به رشته تحرير درآورد. پيش از المپيك نيز درخصوص مسابقات ريو 2016 هم طي برنامه 

تلويزيوني به طور رسمي پيش بيني مدالها را كردم كه اين سند هم موجود است و...
* عملكرد وزنه برداري در المپيك؟

درست اس��ت كه در المپيك دو مدال گرفتم، ولي همه نخبگان وزنه برداري نيك مي دانند كه در مدت چند 
ماه نمي ش��ود به مدال المپيك رسيد، بنابراين بي منطقي است كه بخواهيم زحمات فدراسيون هاي پيشين 
را ناديده بگيريم. تازه بايد ديد اين دو مدال در چه ش��رايطي به دست آمده است؟ مدال كيانوش رستمي كه 
به طور اساس��ي به فدراس��يون ارتباطي ندارد و محصول مجاهدت هاي اين جوان با ايمان و مستعد و ولايي 
است، بنابراين هيچ كس نمي تواند پش��ت آن مدال، خانه اي براي خود بسازد و حتي خود كيانوش هم بارها 
اعلام كرده كه من مربي نداش��ته ام و خودم برنامه ريزي المپيك را داشتم. اينكه ساير فدراسيونها نتوانستند 
در المپيك نتيجه مطلوبي به دس��ت آورند، ولي وزنه برداري به دو مدال رس��يد، مويد اين مطلب نيست كه 
وزنه برداري بهتر از آنها بوده اس��ت! اگر مقايسه علمي شود، وزنه برداري نسبت به المپيك قبلي،  حرفي براي 
گفتن ندارد، زيرا در لندن به دو مدال طلا و س��ه نقره رسيديم، اما در ريو پس رفت داشته ايم! در مورد سهراب 

مرادي هم در جاي خود بحث خواهم كرد، زيرا ركورد او نيز قبل از ورود به اردو به مراتب بيشتر بوده است.
* اج�ازه دهيد عملكرد ت�ك، تك افراد را م�ورد ارزيابي ق�رار دهيم، راجع ب�ه كيانوش و 

شرايط سخت او چه نظري داريد؟
ما در مورد مدال طلاي كيانوش رستمي شادي ها و اس��ترس هايي داشتيم. دو ماه قبل از المپيك جلسه اي 
در فدراسيون تشكيل و گفته شد. حس��ب اينكه آقاي كيانوش رستمي با اعضاي تيم ملي تمرين نمي كند و 
از برنامه ها اطاعت ندارد و ترجيح مي دهد، تنها آماده ش��ود، مقرر ش��د در شوراي عالي فني در اين خصوص 
تصميم گيري نمايند. در آن جلس��ه آقايان به اجماع رس��يدند كه بازيكن س��الاري نبايد باش��د، ايش��ان را 
مي خواس��تند عذرش را بخواهن��د و از اردو كنارش بگذارن��د و در نتيجه تيم ملي را فداي ي��ك نفر نكنند و 
بي انضباطي را اش��اعه ندهند. رئيس فدراس��يون با تاييد اين مطالب، بيان داش��ت: خودم پاسخگوي مردم 
خواهم بود. در آن جلسه خطابه اي كوتاه را با اين مضمون به عرض حاضران رساندم كه در وهله اول كيانوش 
رستمي سرمايه ملي است، در وهله دوم: س��ابقه تمرين نمودن تنهايي ايشان مسبوق چند سال قبل است و 
با شايس��تگي و ابراز لياقت ثابت نموده بيش از بضاعت فدراس��يون، توانايي فني دارد، ضمن آنكه اگر چنين 
تصميم س��ازي ابلاغ مي ش��د، در حقيقت ما نقض غرض كرده بوديم، چرا كه به ب��رادر بزرگوارم جناب آقاي 
رضازاده همين ها انتقاد را مي كردند كه قهرمانان المپيك را از اردو اخراج كرده اند و حالا خودش��ان آنچه به 
رضازاده و كوروش باقري نس��بت مي دادند و عيب مي دانس��تند، تئوريزه مي نمايند! همچنين جواب افكار 

مس�ابقات المپيك به پايان رسيد و دفتر ريو بسته شد و حالا همه چشم انتظار المپيك 
2020 هس�تند، اما براي وزنه برداري ما تازه كار ش�روع ش�ده اس�ت، حرف و حديث ها 
پيرام�ون حضور تيم بس�يار اس�ت و همه ناراح�ت از اوضاعي كه براي بهداد س�ليمي 
در آنجا به وقوع پيوس�ت! گويي پرون�ده وزنه برداري در ريو دوباره باز ش�ده و مقامات 
جهاني مي خواهند تصميمات تازه اي راجع به تيم ما بگيرند. اولين گام آنها درخواست 
عذرخواهي وزنه برداري ايران اس�ت و گام هاي بعدي خ�دا مي داند چه پيش آيد؟ همه 
مي دانيم آن گونه حركت كردن در ش�ب مسابقه بهداد س�ليمي در وزنه برداري جايي 
ن�دارد، نه تنها جاي�ي ندارد كه عواقب س�نگيني را در پي خواهد داش�ت، با اين وجود 

برخوردهاي ناپخته اي را از برخي ديديم كه ادعاي پختگي زيادي در كار دارند و...
براي روشن ش�دن قضايا و همچنين بررس�ي عملكرد تيم در المپي�ك از نگاهي ديگر 

پاي صحبت هاي دكتر عبدالكريم پوركيان عضو ش�وراي عالي فني كه دل پري از امور 
جاري دارد، نشس�تيم. دكتر متولد 1345 اس�ت و محقق و نويسنده و عضو سراي اهل 
قل�م ايران، داراي تاليفات�ي درخصوص روش هاي تربيتي اس�ام، تربيت بدني و علوم 
ورزش�ي و مبارزه با مواد خانمان س�وز اعتياد در ميان جوامع بش�ري اس�ت. قهرمان و 
كاپيتان س�ابق تيم ملي ايران، عنوان دارِ آس�يا و جام جهاني نامج�و و داراي مدالهاي 
مختلف بين المللي قلم ش�يوا و برنده اي دارد و كام زيبا و دلنشين. چند صباحي است 
كه به علت اعتراض ب�ه كارهاي غيراصولي و تصميم هاي به قول خودش خلق الس�اعه 
فدراسيون، در جلسات ش�وراي عالي فني حضور نمي يابد، نه تنها او كه برخي ديگر از 
عزيزان و پيشكس�وتان هم، مطالب تند و تيزي بيان مي كند و مس�ائل را مي شكافد. تا 

آنجايي كه ممكن است مطالبش را تعديل مي كنيم و آماده چاپ كه با هم مي خوانيم:


